## Pui Shing Catholic Secondary School School Circular

"Trust in the LORD with all your heart, and do not rely on your own insight. In all your ways acknowledge him, and he will make straight your paths." -Proverbs 3:5-6

No. S155E/24-25

12th May, 2025

Dear Parents,

## **Important Issues related to S4 Second Term Examination**

The Second Term Examination falls between 5<sup>th</sup> June 2025(Thursday) and 17<sup>th</sup> June 2025(Tuesday). The scopes for revision for subjects are listed in the Annex for your reference. It is recommended that parents could give guidance for students to prepare for the examination.

During the examination, students are required to wear school uniform and arrive at school before 8:00 as usual. They should bring their own stationery and subject materials for study 20 minutes before the start of the examination. Unless with the request of teachers, students can leave shortly after the end of examination scheduled each day.

13<sup>th</sup> June 2025(Friday) is the exam day for the Mathematics Extended Unit (M2) and Physical Education (Practical Exam). Students who are not taking the exam do not need to return to school on that day.

17<sup>th</sup> June 2025(Tuesday) is a reserved day for examination if there is any unexpected condition that leads to the suspension of the examination. For instance, if EDB announces the suspension of classes because of bad weather, the examination will be held on the reserved day. If there is no suspension of examination, students are not required to go to school then.

If the student is absent because of sickness during the examination, parents should apply for sick leave by E-Class App or phone (2445 0800) in the period 7:30 to 8:00. It is a must to submit a valid medical certificate within 3 school working days when the student comes back to school. For Personal Leave, the application must be applied by E-Class App or parents letter within 3 school working days in advance.

Students are advised to make good use of their time to prepare well for the examination. Should there be any enquiries, please feel free to contact our staff at the General Office at 2445 0800.

		STHOLIC SECONO 天主教 培聖中學	Mr. Kwok F. W. Principal
( No. S155E/24-25 )		W 100/	
	Reply Slip		

Having read the above Important Issues related to S4 Second Term Examination, I would give guidance for my children to prepare for the examination.

Name of student:	Class:	Class no.:
Parents' signature:	_	
Parents' name:		
Date:		

## 2024-2025年度下學期考試時間表中三至中五

		中二至中五	
日期 班別	中三 3A 3B 3C 3D 3E 3屏	中四 4A 4B 4C 4E 4屏	中五   5A 5B 5C 5E 5屏
地點	404 405 406 407 407 313A	605 606 607 607 204	
6月5日 (四) 第一節	生活與社會 8:30 - 9:30	公民與社會發展 8:30 - 10:30	中文卷一(閱讀) 8:30 - 10:00
第二節	地理 10:00 - 11:00		中文卷二(寫作) 10:30 - 12:45
6月6日 (五)	中文卷一(閱讀) 8:30 - 9:45	中文卷一(閱讀) 8:30 - 10:00	英文卷一(Reading) 8:30 - 10:00
第一節	中文卷二(寫作) 10:15 - 11:30	中文卷二(寫作) 10:30 - 12:45	英文卷二(Writing) 10:30 - 12:30
6月9日	英文卷一(General English) 8:30 - 9:45	英文卷二(Writing) 8:30 - 10:30	英文卷三(Listening) 8:30 - 10:30
第二節	歷史 10:15 - 11:15	英文卷三(Listening) 11:00 - 13:00 (考試地點:禮堂)	
第三節	宗倫 11:45 - 12:45	(方畝地對・恒星)	
6月10日 (二) 第一節	數學卷一 8:30 - 9:30	數學卷一 8:30 - 10:30	數學卷一 8:30 - 10:45
第二節	數學卷二 10:00 - 10:40	數學卷二 11:00 - 12:00	數學卷二 11:15 - 12:30
6月11日 (三) 第一節	化學 8:30 - 9:30	選修       第:30開考       科目 ICT網 經濟 倫教 生物 中史 物理 視憑 完養 10:00 10:00 10:15 10:30 10:30 11:00 10:30       地點 604 605 606 606 215	公民與社會發展 8:30 - 10:30
第二節	體育 10:00 - 10:30	<u> </u>	英文卷四(Speaking) 11:00 - 13:30 報到時間及地點,請見附頁
6月12日 (四)	英文卷二(Writing) 8:30 - 10:00 (考試地點:禮堂)	英文卷一(Reading) 8:30 - 9:45	數學(延伸單元) 8:30 - 11:00 (考試地點: 508室)
第一節	英文卷三 (Listening)	#→**Ⅲ ( C1.: \	非數學延伸單元應考生,當天不用回校
第二節	英文を三(Elsteining) 10:30 11:45 (考試地點:禮堂)	英文卷四(Speaking) 10:15 - 12:45 報到時間及地點,請見附頁	體憑(實習試) 8:30 - 10:00 (考試地點:排球場) 非體憑應考生,當天不用回校
6月13日 (五) 第一節	生物 8:30 - 9:30	體憑(實習試) 8:30 - 10:00 (考試地點:排球場) 非體憑應考生,當天不用回校	選修 一卷一       第30開考       科目     日文     旅待     中史     ICT程     地理     生物     物理       完養     10:00     10:00     10:45     10:30     11:15     11:00     11:00       地點     604     510     607     608     606
第二節	中史 10:00 - 11:00	數學(延伸單元) 8:30 - 10:30 (考試地點: 508室) 非數學延伸單元應考生,當天不用回校	選修一卷二       開考     10:30     10:30     11:45     11:30       科目     日文     旅待     地理     生物       完卷     11:05     12:15     13:00     12:30       地點     604     605     608     606
第三節	視藝 11:30 - 11:55 考試地點: 3A及3B(405)、 3CDE及加時(406)、讀屏(313A) 非視藝應考生,可離開學校		<u>76,≈1</u> 004 005   000 000
6月16日 (一) 第一節	物理 8:30 - 9:30	選修       第30開考       科目     日文     ICT程     旅待     化學     歷史     體憑     地理       完卷     9:45     10:00     10:00     10:30     10:30     10:30     10:30       地點     307D     307A     305     307B	選修二卷一 08:30開考 科目 倫教 體憑 歷史 ICT網 經濟 化學 視憑 完卷 10:00 10:15 10:30 10:30 10:30 11:00 12:30 地點 604 605 606 607 608 215
第二節	資訊科技 10:00 - 10:30	選修一卷二       開考 10:15     10:30       科目     日文     旅待       完卷 10:45     11:45       地點 307D     307A	選修二卷二 開考 10:30 10:45 11:00 科目 倫教 體憑 歷史 完養 12:15 11:45 12:30 地點 604 605 606
第三節	英文卷四(Speaking) 11:00 - 13:30 報到時間及地點,請見附頁		
6月17日 (二)	備用日	備用日	備用日
#學生每天回校時間為上午8:00前。 #考試備用日為6月17日,用作補回因特殊情況而未能如期進行之考試。 如所有考試均能依期完成,則學生於備用日不用回校上課。 #中三加時考生:407室;中四加時考生:204室;中五加時考生:703室。 #使用讀屏軟件考生應考地點:中三313A室、中四級204室、中五級703室。			

科目	内容
	卷一 甲部:指定文言篇章——《魚我所欲也》、《勸學》、《廉頗藺相如列傳》、 《論仁論孝論君子》、《師說》
中國語文	乙部:白話文、文言文閱讀理解
	卷二
	實用寫作(30%):建議書、評論
	命題作文(70%): 兩題選答一題,字數不少於 650 字(包括標點符號) 
	Paper 1 Part A: How yoga pants became an object of controversy and defiance in Hong Kong Part B: Hot cafe sells 300 cups of pepper chilli coffee a day Reading Skills: Skimming and scanning, understanding referencing, guessing the meaning of unfamiliar words and phrases, and paraphrasing and summarizing paragraphs
English Language 英國語文	Paper 2 Part A: An application letter Part B: A one-sided argumentative essay An article A letter to the editor A reflective essay
	Paper 3 Part A & Part B: - Complete a note sheet - Complete an information update sheet - Write an announcement - Write a summary report
	Paper 4 Part A Group Interaction Part B Individual Response
	2 sets related to sports 2 sets related to culture
數學	第 0 - 12 課
公民與社會發展	課題1:「一國兩制」的內涵和實踐 學習重點1: 香港問題的由來(三條不平等條約及其背景) 學習重點2: 國家和香港特別行政區的憲制關係 學習重點3: 維護國家安全的意義(「總體國家安全觀」) 學習重點4: 香港特別行政區的政治體制 學習重點5: 法治精神的意義 學習重點6: 《 基本法》規定香港居民的權利與義務

公民與社會發展	課題2:國家情況與國民身份認同 學習重點1:當代國情概略 學習重點2:國家的象徵(國旗、國徽、國歌)及 列於《基本法》附件三的相關規定 學習重點3:近年國家在不同領域取得的成就 學習重點4:香港特別行政區參與國家事務的裨益及貢獻
數學延伸單元	第1課 數學歸納法 第2課 二項式定理 第3課 三角學 (一) 第4課 三角學 (二) 第5課 極限與數 e 第6課 求導法 第7課 求導法的應用 (只考 7.1節 曲線的切線 & 7.2節 局部極值)
上 生物	第 1 至 11 課
化學	1C書(金屬)、2A書(酸和鹽基)、 2B書(氧化還原反應、化學電池和電解)
物理	力學
中國歷史	甲部課程 單元一:夏商周 單元二:秦漢 單元三:魏晉南北朝 單元四:隋唐治世(第一章:開皇之治及第二章:貞觀之治)
歷史	主題乙:二十世紀世界的衝突與合作 4.1 1900 年至 1914 年的國際關係 4.2 兩次世界大戰及有關的和約的簽署 4.3.1a 超級大國的對抗與關係緩和 5.1 經濟方面的國際協作
地理	必修單元 高中活學地理第一冊單元一:機會與風險 高中活學地理第一冊單元二:管理河流和海岸環境 高中活學地理第三冊單元五:對抗饑荒 地圖閱讀技能
經濟	經濟學探索第1冊 經濟學探索第2冊第8-11課
旅遊與款待	書 1 冊 旅遊導論 及 作業 1 書 2 冊 款待導論 (單元 1、單元 2.1-2.5) 及 作業 2 (單元 1、單元 2.1-2.5)
資訊及通訊科技 (算法與程式編寫)	必修 A 資訊處理 必修 B 電腦系統基礎 選修 A 數據庫
資訊及通訊科技 (網絡應用程式 開發)	必修 A 資訊處理 選修 A 數據庫, 必修 B 電腦系統基礎
視覺藝術	組織原理及理論、視覺元素、標誌及字體設計理論評賞、藝術創作
體育	1) 體適能和營養 2) 運動創傷
倫理與宗教	背景、神跡、耶穌教訓
	大家的日本語: 第一至十一課
日文	重點課題: 時間, 日期, 量詞

## Pui Shing Catholic Secondary School Second Term Examination 2024-2025 S4 English Paper 4 – Speaking

Date: 12 June, 2025 Time: 10:15-12:45

Venue: Rm 409 (Preparation Room)

Reporting Time	Round	Α	В	C	Ε
10:15 a.m.	Round 1	No.(16, 25)	No.(18, 30)		No.( 1, 3, 7, 8, 9, 12, 13, 14, 16, 18)
10:40 a.m.	Round 2	No.(1-10)	No.(1-6)	No.(1-3)	No.(2)
11:00 a.m.	Round 3	No.(11- 15, 17-19)	No.(7-15)	No.(4-5)	No.(4)
11:20 a.m.	Round 4	No.(20-24)	No.(16-17), No.(19- 22)	No.(6-11)	No.(5-6, 10)
11:40 a.m.	Round 5	No.(26- 28, 30-33)	No.(23-27)	No.(12-16)	No.(11, 15, 17)
12:00 noon	Round 6		No.(28,-29, 31-33)	No.(17- 26)	No.(19)